



## Mødereferat

Emne: Studienævnsmøde Datalogi, nr. 14-06  
Dato: 27. august 2014 kl. 13-16  
Referent: Mette Kaufmann Andersen  
Deltagere: Lone Leth Thomsen, Peter Axel Nielsen, Hans Hüttel, Peter Dolog, Tem Frank Andersen (*observatør*), Uffe Kjærulff (*observatør*), Johannes Lindhart Borresen, Tina Andersen, Mads Æbeløe Madsen, Anders Trier Olesen (*1. suppleant*), Emil Kongsgaard (*studievejleder, observatør*)  
Afbud: Christian Immersen Gasberg,

## Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Præsentation af nye medlemmer (status)
3. Godkendelse af referat
4. Ansøgninger
5. Semesterplanlægning E14
6. Årets Underviser
7. Aftagergruppe – brug af LinkedIn?
8. SICT strategi
9. Fordeling af kompetencer mellem skoleleder og studienævn
10. Meddelelser
11. Evt.

### Ad. 1 Godkendelse af dagsorden

- Godkendt
- Tilføjelse af Ad 4. Opdatering fra studievejledningen.

### Ad. 2 Præsentation af nye medlemmer

- Ellen Christiansen er gået ned i tid, og ønsker ikke længere at være en del af SN-DAT. Tem Frank Andersen er indstillet som fuldgyldigt medlem. Processen er i gang. Ved dette møde deltager Tem som observatør med taleret.
- Martin Bjedbak Madsen er i USA – Anders Trier Olesen deltager som 1. suppleant.
- Studienævnet har ansat nye studievejledere. Mads Æbeløe Madsen og Emil Lund Kongsgaard er begge startet pr 15/8-2014. Mads deltager dog i studienævnsmøderne som fuldgyldigt medlem.

### Ad. 3 Godkendelse af referat

- Godkendt
- Opfølgning på sager fra sidste møde

### Ad. 4 Opdatering fra studievejledningen

- Der har i august været 24 henvendelser, 7 omhandlede handlingsplaner, ellers har det været henvendelser om opstart på de forskellige uddannelser.
- Studievejlederne vil besøge 1. studieår efter den første introduktionsuge.

### Ad. 4 Ansøgninger

- **Personsager siden sidste møde blev gennemgået**
- **Dispensation, 5 eksamensforsøg**
  - **Beslutning:** Studienævnet afviser at give dispensation til 5. eksamensforsøg.

- **Fri studieaktivitet**
  - Studienævnet har fået henvendelse fra Bent Thomsen om en ekstern kontakt, der ønsker at oprette en fri studieaktivitet (1 ECTS). Et intensivt kursus i F#, der er af stor relevans for 7. og 9. semester på datalogi og softwareuddannelserne.
  - **Beslutning:** Hverken studienævn, skoleleder eller fakultet har gjort indsigelser mod dette ønske, og der er givet tilladelse til at gå videre med processen. Bent bedes sende en studieordningsbeskrivelse af aktiviteten til godkendelse i studienævnet.
  
- **Støtte til F-klubbens hyttetur**
  - Studienævnet har modtaget henvendelse fra F-klubben, der søger om støtte til den årlige hyttetur.
  - Oversigt over budget 2014 og forbrug til dato blev rundsendt. Budgetposten studierejser blev på mødet 14-03 fordelt i to puljer til hhv F14 og E14. Puljen fra F14 er ikke opbrugt, så det vurderes, at der er luft i budgettet til at dække denne ansøgning.
  - **Beslutning:** Ansøgningen imødekommes – På lige fod med tidligere år bedes F-klubben også sende ansøgningen til Studienævn for Matematik, da der forventes at deltage et antal matematikstuderende. Der skal fremsendes evaluering før pengene kan udbetales.
  
- **Merit ifm KOT-optag**
  - I henhold til den nye studiefremdriftsreform, er studienævnet forpligtet til at vurdere om nyoptagne studerende på bacheloruddannelserne tidligere har bestået studieaktiviteter, der kan give merit.
  - Studienævnet har modtaget 10 meritvurderinger til SW, 7 til DAT, 9 til IxD, 8 til BaIT, 2 til INF (pr. 20/8-2014).
  - Proceduren skal evalueres efter første gennemløb. Studiekontoret kan fx få listen over de studieretninger der ikke har kunnet give noget merit, og som derfor ikke behøver nærmere vurdering i næste gennemløb. Listen opdateres løbende (**MKA**)
  
- **Dispensation til karakter på SW/DAT1-kursus**
  - I lighed med E13, har semesterkoordinator for SW/DAT1 ansøgt om dispensation fra studieordningen på BSc i software og datalogi med henblik på at ændre bedømmelsen af kurset Imperativ Programmering til 7-trins skala. Beslutningen støttes af kursusholder og studerende.
  - **Beslutning:** Der gives dispensation for E14, og der laves permanent ændring i studieordning for BSc i software og BSc i datalogi, der træder i kraft til E15.
  
- **ESS7 og DAT7 i projektgrupper**
  - Det har tidligere været tilladt at blande studerende fra MI7 og DE7 med DAT7-studerende i projektgrupper. ESS7 har været i grupper for sig.
  - I E14 har vi kun få studerende på ESS7 – og koordinator spørger om studienævnet tillader at de studerende kan danne grupper med DAT7-studerende.
  - **Beslutning:** Studienævnet godkender blandede grupper på betingelse af at vejleder sørger for, at projektforslag er så brede, at de opfylder læringsmålene fra begge uddannelser. Derudover skal censor inden eksamen informeres om de særlige forhold ved en evt. blandet gruppe.
  
- **IT7-projektbeskrivelse**
  - Studienævnet har fået henvendelse fra semesterkoordinator om en uhensigtsmæssig formulering i projektbeskrivelsen på IT7.
  - Der kommer tre ikke-dansktalende studerende, der ikke kan følge kurset Avancerede emner indenfor menneske-maskine interaktion (aHCI), der kører på dansk. Kurset indeholder elementer af interaktionsdesign, der forventes brugt i projektet. I projektbeskrivelsen for IT7 er interaktionsdesign indskrevet som del af læringsmålene for hhv viden og færdigheder.
  - **Beslutning:** studienævnet er velvillig overfor en ændring, semesterkoordinator bedes formulere udkast til projektbeskrivelsen og sende til uddannelsesudvalget for SW/DAT.

#### **Ad. 5 Semesterplanlægning E14**

- Studiesekretariatet melder om udfordringer i forhold til at kunne skaffe store undervisningslokaler. To af kurserne på 3. semester afholdes på FrB3.
- Mange studerende på BaIT/INF3 har savnet information om opstart (**Tem Frank Andersen** følger op)
- Studienævnsformanden og Peter Axel Nielsen har afholdt opstartsmøde med semesterkoordinatorer d. 22/8. Fremover skal studienævnet have en statusmelding fra koordinatorerne om semesterplanlægningen for det kommende semester.
- Politik for grupperum for E14? Der bliver diskuteret muligheder for bedre udnyttelse af grupperum. Der er bestilt mobile tavler til brug for opgaveregning i åbne områder.
- Der afholdes studiestartsevent i kantinen på Cassiopeia d. 2/9 -2014.

#### **Ad. 6 Årets Underviser**

- Studenterrepræsentanterne er nået til enighed om Årets Underviser v/studienævn for datalogi. Næstformanden tager kontakt til vedkommende, der hædres ved studiestartseventen d. 2/9. De nominerede nævnes også.

#### **Ad. 7 Aftagergruppe – hvordan skal vi bruge LinkedIn-gruppen?**

- På aftagerpanelmødet før sommerferien blev det vedtaget, at der oprettes en LinkedIn-gruppe.
- Medlemmerne af studienævnet er blevet spurgt om forslag til hvad gruppen skal/kan bruges til:
  - Det er oplagt at spørge aftagere om hvad de forventer af gruppen
  - Skolelederen planlægger at lægge diverse nyheder op.
  - Emner på dagsordenen til møderne i aftagergruppe/panel kan man ligeså godt informere om online
  - Fremover tilføjes det som et fast punkt på dagsordenen på studienævnsmøderne at tage snak om hvad der kunne være relevant at informere gruppen om samt hvem der er ansvarlig for formidlingen.

#### **Ad. 8 SICT Strategi**

- Strategiarbejdet for SICT skal gennemtænkes i forhold til strategiarbejdet i forbindelse med selvevaluering.
- Hans Hüttel præsenterede de primære observationer fra karakteranalysen på institutseminaret d. 20/8-2014. Denne præsentation kan gentages på næste studienævnsmøde.
- Frafald på 1. studieår skal stadig monitoreres. Semesterkoordinator på 1. studieår vil snakke med vejledere om at være mere opmærksom på det reelle frafald – og grunde hertil.
- Med henblik på fremdriftsreformen skal der mere fokus på 1. studieår, så vi får fat i de frafaldstruede studerende tidligere.
- Et andet fokusområde jf. fremdriftsreformen er, at studerende der starter på en kandidatuddannelse i E15 ikke må have hængepartier fra deres bachelor. Derfor skal de studerende informeres om vigtigheden af at få samlet op på evt. hængepartier i E14/F15. **(MKA)**
- Det er vigtigt at huske på at studienævnet skal dokumentere, at processer og handlingsplaner følges, så AAU kan blive akkrediteret som institution, da det har indvirkning på om vi kan udbyde nye uddannelser og samtidig undgå uddannelsesakkreditering.
- Skolelederen vil fremsende nyhedsbrev som informerer bredt om de forhold, som fremdriftsreformen får indflydelse på. **(SICT)**
- Studielederen har deltaget i selvevaluering af to uddannelser under studienævn for Medieteknologi og har positive erfaringer med dette.

#### **Ad. 9 Fordeling af kompetencer mellem skoleleder og studienævn**

- Dokumentet har været behandlet på studierådsmøde.

#### **Ad. 10 Meddelelser**

- Ny procedure for selvevaluering og studienævnsrapport.
  - Dokumenter lægges i shared folder (MKA)
- IT-vest vil gerne have IT-sikkerhedsuddannelsen – **studieleder** søger om dispensation til at vi kan indsende studieordning efter deadline 1/11 og udbyde uddannelsen fra E15.

#### **Ad. 11 Eventuelt**

- Semesterevaluering – ny procedure?  
Der er sendt spørgeskema ud til alle studerende med få spørgsmål med mulighed for at svare på skala samt kommentere. Semesterkoordinatorerne kan dog fortsætte med de evalueringsmøder de har haft indtil videre.  
Der afventes svarprocent, når evalueringen afsluttes i starten af september.  
Der skal sendes info ud til semesterkoordinatorerne om proceduren og de bedes opfordre de studerende om at de skal huske at svare. **(MKA->semestersekretærer)**
- Det skal sikres at den opdaterede aftale for UCN-samarbejdet er kendt af sekretariat og semesterkoordinatorer. **(MKA)**
- Fra studieråd: der har tidligere været rekvireret ekstern bedømmer på skriftlige eksaminer. Det gør man ikke fra F15 med mindre underviser ønsker det. I så fald skal underviser anmode studieleder om at rekvirere det.
- Man behøver ikke have ekstern bedømmer på skriftlige eksaminer. Det har man ikke på andre institutter, så det bliver et åbent spørgsmål om underviser ønsker det. Skal evt. på et kommende møde i SN-DAT, da det måske er nødvendigt med en politik.